
P R O T O K Ó Ł  NR  20.2021 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska  

odbytego w trybie zdalnym w dniu 22 marca 2021 roku 

 

Posiedzeniu przewodniczył Gabriel Zukierski - Przewodniczący Komisji. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli:  

-  członkowie Komisji wg logowania, 

- Mariusz Buliński  – Zastępca Wójta, 

- Żaneta Piotrowska- Skarbnik Gminy, 

- Małgorzata Kopaczewska, 

- Barbara Kapanowska. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XXVIII Sesję Rady Gminy. 

2. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2020 rok. 

3. Przyjęcie Planu działalności Komisji na 2021 rok. 

4. Sprawy różne. 

  

 

ad. 1. Komisja omawiała następujące informacje i projekty uchwał związane z XXVIII 

Sesją Rady Gminy: . 

 

1) W dyskusji nad informacją Wójta Gminy na temat podejmowanych działań w okresie 

międzysesyjnym, głos zabrali: 

Zastępca Wójta poinformował, że zwiększono ilość wykonywanych szczepień na terenie gminy 

do 60. W dalszej wypowiedzi omówił przebieg inwestycji w Czemlewie i Rafie.  

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała informację 

Wójta Gminy na temat podejmowanych działań w okresie międzysesyjnym. 

 

2) W dyskusji nad sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego, głos zabrali: 

Małgorzata Sadurska omówiła sprawozdanie.  

 



Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie  z 

wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego. 

3) W dyskusji nad  z działalności Lokalnej Grupy Działania „Zakole Dolnej Wisły” w 2020 

roku, głos zabrali: 

Zastępca Wójta powiedział, że współpraca z Lokalną Grupą,  układa się dobrze. Omówił 

projektu, które zostały złożone do stowarzyszenia.  

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z 

działalności Lokalnej Grupy Działania „Zakole Dolnej Wisły” w 2020 roku. 

 

4) W dyskusji nad sprawozdaniem Zespołu Interdyscyplinarnego za 2020 rok, głos zabrali: 

Barbara Kapanowska omówiła sprawozdanie.  

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie 

Zespołu Interdyscyplinarnego za 2020 rok. 

 

5) W dyskusji  nad sprawozdaniem z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Dąbrowie Chełmińskiej za 2020 rok, głos zabrali: 

Barbara Kapanowska omówiła sprawozdanie. Zwróciła uwagę, że poprawią się warunki 

lokalowe ośrodka ze względu na przeniesienie do Wałdowa Królewskiego, podziękowała 

wszystkim za inicjatywę i realizację przedmiotowej inwestycji.  

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z 

działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie Chełmińskiej za 2020 rok 

 

6) W dyskusji nad sprawozdaniem z realizacji Strategii gminy Dąbrowa Chełmińska zadania 

wykonane w 2020 roku, głos zabrali: 

Zastępca Wójta omówił sprawozdanie. Zwrócił uwagę na realizację inwestycji, które zgodnie z 

złożeniami strategicznymi zostały cykliczne zrealizowane.   

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z 

realizacji Strategii gminy Dąbrowa Chełmińska zadania wykonane w 2020 roku.  

 



7) W dyskusji nad sprawozdaniem  z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny na terenie 

gminy Dąbrowa Chełmińska za 2020 rok, głos zabrali: 

Barbara Kapanowska omówiła sprawozdanie. 

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała  sprawozdanie 

z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska za 2020 

rok.  

 

8) Komisja w głosowaniu elektronicznym, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdania z działalności sportowej za 2020 rok.  

 

9) W dyskusji nad sprawozdaniem z działalności Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w 2020 roku, głos zabrali: 

Małgorzata Kopaczewska omówiła sprawozdanie.   

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z 

działalności Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2020 roku. 

 

10) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem o zniesienie urzędowej nazwy wsi Oktowo, głos 

zabrali: 

Małgorzata Kopaczewska powiedziała, że wieś Oktowo faktycznie nie istnieje, teren 

pozbawiony jest mieszkańców. Nazwa nie funkcjonuje w EGiB w odniesieniu do jednostki 

powierzchniowego podziału kraju. Poinformowała, ze Starosta Bydgoski pozytywnie 

zaopiniował proponowaną zmianę. 

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem o 

zniesienie urzędowej nazwy wsi Oktowo. 

 

11) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem o zniesienie urzędowej nazwy wsi Bolmin, głos 

zabrali: 

Małgorzata Kopaczewska powiedziała, że wieś Oktowo faktycznie nie istnieje, teren 

pozbawiony jest mieszkańców. Nazwa nie funkcjonuje w EGiB w odniesieniu do jednostki 



powierzchniowego podziału kraju. Poinformowała, że Starosta Bydgoski pozytywnie 

zaopiniował proponowaną zmianę. 

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem o 

zniesienie urzędowej nazwy wsi Bolmin. 

 

12) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia Petycji z dnia 11 grudnia 2020 

r., głos zabrali: 

Radna Beata Niedziela przedstawiła stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.   

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie rozpatrzenia Petycji z dnia 11 grudnia 2020 r. 

 

13) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia Petycji z dnia 21 grudnia 2020 

r., głos zabrali: 

Radna Beata Niedziela przedstawiła stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.   

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie rozpatrzenia Petycji z dnia 21 grudnia 2020 r. 

 

14) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia służebności drogowej, głos zabrali: 

Zastępca Wójta powiedział, że szczegółowy zakres służebności reguluje porozumienie.  

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia służebności drogowej. 

(Wylogowany Radny Gabriel Zukierski)  

 

15) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 

Dąbrowa Chełmińska, głos zabrali: 

Zastępca Wójta powiedział, że nazwa ulicy została zaproponowana przez Radę Sołecką poparta 

wcześniejszą propozycją właściciela nieruchomości. 

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Dąbrowa Chełmińska 



 

16) W dyskusji nad projektem uchwały zmieniającym uchwałę Nr XXII.188.2016 Rady Gminy 

z dnia 20 października 2016r., głos zabrali: 

Zastępca Wójta powiedział, że w związku uwagi pokontrolnymi dotyczącymi partycypacji w 

kosztach sporządzenia wyceny dokonano stosownych zmian, nie obciążając nabywcy 

nieruchomości kosztami sporządzenia operatu szacunkowego.   

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającym uchwałę Nr XXII.188.2016 Rady Gminy z dnia 20 października 2016r. 

 

17) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska 

na 2021 rok, głos zabrali: 

Zastępca Wójta podziękował osobom i instytucjom zaangażowanym w realizację programu.  

Zaznaczył, że za pomocą portalu społecznościowego, prowadzone są akcje adaptacyjne 

zwierząt.  

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska na 2021 rok. 

 

18) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków, znajdujących się na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska, głos zabrali: 

Zastępca Wójta  omówił projekt uchwały.  

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, znajdujących się na terenie 

gminy Dąbrowa Chełmińska.   

 

18) W dyskusji nad projektem uchwały zmieniający uchwałę nr XVI.175.2020 Rady Gminy 

Dąbrowa Chełmińska z dnia 15 czerwca 2020 r. w sprawie wyznaczenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Dąbrowa Chełmińska 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków, głos zabrali: 



Zastępca Wójta  omówił projekt uchwały.  

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniający uchwałę nr XVI.175.2020 Rady Gminy Dąbrowa Chełmińska z dnia 15 czerwca 

2020 r. w sprawie wyznaczenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Dąbrowa Chełmińska oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków.   

 

19) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dąbrowa Chełmińska na 2021 rok, głos zabrali: 

Zastępca Wójta  powiedział, że doprecyzowano  zakres kontroli. 

  

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dąbrowa 

Chełmińska na 2021 rok. 

 

20) W dyskusji nad projektem zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Chełmińska na lata 2021-2031, głos zabrali: 

Zastępca Wójta  omówił projekt uchwały. 

  

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dąbrowa 

Chełmińska na 2021 rok. 

 

21) W dyskusji nad projektem  w sprawie zmian w budżecie Gminy Dąbrowa Chełmińska na 

2021 rok, głos zabrali: 

Zastępca Wójta  omówił projekt uchwały. 

  

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Dąbrowa Chełmińska na 2021 rok. 

 

11) W dyskusji w sprawie przejęcia lokali mieszkalnych, głos zabrali: 

Zastępca Wójta zwrócił uwagę na zbyt duże koszty utrzymania i konieczności przeprowadzenia 

remontów. Odbyła się wizja lokalna. 

 



Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie negatywnie rozpatrzyła wniosek w 

sprawie przejęcia 4 lokali mieszalnych, 3 w Mozgowinie i 1 w Strzyżawie. 

12) W dyskusji  w sprawie przejęcia działki 271/55, głos zabrali: 

Zastępca Wójta powiedział, że Gmina przejmie przedmiotową pod warunkiem zrealizowana 

zadnia pn. „Budowa dróg na Osiedlu Pod Gruszą w Ostromecku” i uzyskaniu dofinansowania 

zewnętrznego. 

Na obecnym etapie trwają prace projektowe oraz procedery uzyskania pozwolenia wodno-

prawnego i decyzji środowiskowej. Inwestycja jest planowana w latach 2022-2023.” 

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaproponowała w/w 

stanowisko. 

 

13) W dyskusji nad wnioskiem w sprawie skorygowania opłat za zezwolenia na sprzedaż 

napojów alkoholowych, głos zabrali: 

Zastępca Wójta  powiedział, że przedmiotowa opłata wprowadzona została w celu pozyskania 

dodatkowych środków na finansowanie zadań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem 

problemów alkoholowych i integracji społecznej osób uzależnionych od alkoholu. Zatem ma 

ona szczególne znaczenie dla realizowanych zadań przez gminę.  

Przedsiębiorcy, których sytuacja ekonomiczna uległa pogorszeniu ze względu na stan pandemii 

i wprowadzanych obostrzeń, mogą korzystać z regulacji przewidzianych przepisami Tarcz 

antykryzysowej lub ubiegać się o ulgi bądź zwolnienia na zasadach ogólnych.  

Ponadto przedsiębiorcy zgodnie z przepisami ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi, mogą złożyć wniosek o wygaśniecie zezwolenia.  

Należy zaznaczyć, że wysokość opłat wynika bezpośrednio z wartości sprzedaży napojów 

alkoholowych w roku poprzednim. W konsekwencji powyższego opłata w 2021 r. będzie 

niższa, w związku z wprowadzonymi ograniczenia w funkcjonowaniu lokali gastronomicznych 

w 2020 r.  

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie negatywnie rozpatrzyła wniosek w 

sprawie skorygowania opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. 

 

14) W dyskusji w sprawie budowy przyłącza do sieci wodociągowej (działki 169/7 i 169/8), 

głos zabrali: 

Zastępca Wójta zaproponował rozpatrzenie przedmiotowego wniosku w okresie planistycznym 

budżetu gminy Dąbrowa Chełmińska na 2022 rok. 



 

Jednocześnie poinformował, że tegoroczne oszczędności zostaną przeznaczone na realizację 

inwestycji drogowych. 

Zaznaczył, że wniosek dotyczy wykonania przyłączy do sieci wodociągowej. 

Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniem ścieków „Realizację budowy przyłączy do sieci oraz studni wodomierzowej, 

pomieszczenia przewidzianego do lokalizacji wodomierza głównego i urządzenia pomiarowego 

zapewnia na własny koszt osoba ubiegająca się o przyłączenie nieruchomości do sieci”. 

Kolejnym rozwiązaniem jest możliwość wybudowania sieci wodociągowej na własny koszt, po 

zawarciu stosowanej umowy z gminą Dąbrowa Chełmińska. 

Antologicznie dotyczy to dwóch kolejnych wniosków.  

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaproponowała w/w 

stanowisko. 

 

15) W dyskusji w sprawie budowy przyłącza do sieci wodociągowej (działki 169/9), głos 

zabrali: 

Zastępca Wójta zaproponował rozpatrzenie przedmiotowego wniosku w okresie planistycznym 

budżetu gminy Dąbrowa Chełmińska na 2022 rok.  

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaproponowała w/w 

stanowisko. 

 

16) W dyskusji w sprawie budowy przyłącza do sieci wodociągowej (działki 169/9), głos 

zabrali: 

Zastępca Wójta zaproponował rozpatrzenie przedmiotowego wniosku w okresie planistycznym 

budżetu gminy Dąbrowa Chełmińska na 2022 rok.  

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaproponowała w/w 

stanowisko. 

 

17) W dyskusji w sprawie budowy przyłącza do sieci wodociągowej (działki 169/12), głos 

zabrali: 

Zastępca Wójta zaproponował rozpatrzenie przedmiotowego wniosku w okresie planistycznym 

budżetu gminy Dąbrowa Chełmińska na 2022 rok.  



 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaproponowała w/w 

stanowisko. 

 

18) W dyskusji w sprawie budowy sieci wodociągowej w 2022 roku, głos zabrali: 

Zastępca Wójta powiedział, że w związku z zrzeczeniem się odszkodowania za działkę, która 

na mocy prawa przeszła na własność gminy, przeznaczoną pod drogę publiczną gminną w 

kategorii dojazdowej, poprosił o uwzględnienie w planach na przyszły rok budowę sieci 

wodociągowej na przedmiotowej działce.    

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaproponowała w/w 

stanowisko. 

 

19) W dyskusji o dofinansowanie zakupu samochodu dla OSP Gzin, głos zabrali: 

Zastępca Wójta poinformował, że, Gmina czyni starania pozyskania zewnętrznych środków 

dofinansowania z Funduszy Sprawiedliwości na zakup samochodu pożarniczego. 

Zaproponował rozpatrzenie przedmiotowego wniosku po podjęciu decyzji w/w organu. 

 

Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaproponowała w/w 

stanowisko. 

 

20) W dyskusji w sprawie odwołania od wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami, głos 

zabrali: 

Zastępca Wójta powiedział, że Rada Gminy w drodze uchwały, zwalnia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w 

kompostowniku przydomowym. 

Nieruchomość, w której mieszka wnioskodawca nie spełnia kryteriów budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego, ponieważ znajdują się tam trzy lokale mieszkalne. 

 Nie przysługuje ulga związana z posiadaniem przydomowego kompostownika i 

naliczenie stawki 28,00 zł od osoby jest zasadne. 

Zostało wystosowane pismo do Ministerstwa Środowiska, aby możliwość zwolnień miały też 

budynki mieszkalne wielorodzinne. 

 



Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie pozytywnie zaproponowała w/w 

stanowisko. 

 

Ad.2. Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z pracy 

Komisji za 2020 rok. 

 

Ad.3. Komisja w głosowaniu elektronicznym jednogłośnie przyjęła Plan pracy komisji na 2021 

rok. 

 

Ad. 4. W sprawach różnych nie poruszono żadnych kwestii. 

   

Na tym posiedzenie zakończono.   

Protokółowała:                         Przewodniczył: 

 

    Barbara Piórkowska                         Gabriel Zukierski     
                                  Przewodniczący  Komisji 
 

 
 


